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RESMİ GAZETE’DE BUGÜN  

 
15 Aralık 2022 Perşembe 

 

YÜRÜTME VE İDARE BÖLÜMÜ 

MİLLETLERARASI ANDLAŞMALAR 

–– Türk-Kazak Kara Ulaştırması Karma Komisyon Toplantısı Protokolünün Onaylanması 

Hakkında Karar (Karar Sayısı: 6554) 

–– Türkiye-Finlandiya Kara Ulaştırması Karma Komisyon Toplantısı Protokolünün 

Onaylanması Hakkında Karar (Karar Sayısı: 6555) 

–– Türkiye Cumhuriyeti Hükümeti ile Ekvator Cumhuriyeti Hükümeti Arasında Kültür 

Varlıklarının Yasadışı Trafiğinin Önlenmesi ve Buna Karşı Mücadele Anlaşmasının 

Onaylanması Hakkında Karar (Karar Sayısı: 6556) 

–– Türkiye Cumhuriyeti Hükümeti ile İran İslam Cumhuriyeti Hükümeti Arasındaki Sosyal 

Güvenlik Anlaşmasının Uygulanmasına İlişkin İdari Anlaşmanın Onaylanması Hakkında 

Karar (Karar Sayısı: 6557) 

–– Türkiye Cumhuriyeti Hükümeti ile Filistin Devleti Hükümeti Arasında Çevre Alanında 

İşbirliğine İlişkin Mutabakat Zaptının Onaylanması Hakkında Karar (Karar Sayısı: 6558) 

–– Türkiye Cumhuriyeti Hükümeti ile Kosova Cumhuriyeti Hükümeti Arasında Gençlik ve 

Spor Alanında İşbirliği Anlaşmasının Onaylanması Hakkında Karar (Karar Sayısı: 6559) 

–– Türkiye Cumhuriyeti Hükümeti ile Tacikistan Cumhuriyeti Hükümeti Arasında Su 

Alanında İşbirliği Anlaşmasının Onaylanması Hakkında Karar (Karar Sayısı: 6560) 

 

CUMHURBAŞKANI KARARI 

–– Bazı Anlaşmaların Yürürlüğe Girdiği Tarihlerin Tespit Edilmesi Hakkında Karar (Karar 

Sayısı: 6561) 

 

YÖNETMELİK 

–– Çok Disiplinli Çocuk ve Genç Ruh Sağlığı Merkezleri Hakkında Yönetmelik 

 

TEBLİĞ 

–– 2023 Yılı Tanıklık Ücret Tarifesi 

  

https://www.resmigazete.gov.tr/eskiler/2022/12/20221215-1.pdf
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Toplanan inek sütü miktarı yüzde 

3,4 azaldı 
Türkiye genelinde ticari süt işletmecilerince toplanan inek sütü miktarı, bu 

yılın ekim ayında aylık bazda yüzde 3,4 azalarak 725 bin 868 tona 

geriledi. 

 
Türkiye İstatistik Kurumu (TÜİK), 2022 yılı Ekim ayına ilişkin süt ve süt ürünleri 

üretimi verilerini açıkladı. 

Buna göre, bir önceki ay 751 bin 279 ton olan ticari süt işletmelerince toplanan inek 

sütü miktarı ekimde yüzde 3,4 azalarak 725 bin 868 ton oldu. 

Ticari süt işletmeleri tarafından toplanan inek sütü miktarı, ekimde geçen yılın aynı 

ayına kıyasla yüzde 9,6 azaldı. Söz konusu miktar, yılın 10 ayında geçen yılın ocak-

ekim dönemine göre yüzde 3,3 azalarak 8 milyon 206 bin 40 tona geriledi. 

Ekimde geçen yılın aynı ayına göre, tereyağı üretimi yüzde 27,1, içme sütü üretimi 

yüzde 24,1, ayran üretimi yüzde 13,3, inek peyniri üretimi yüzde 5,4, yoğurt üretimi 

yüzde 3,9 azaldı. 

Ocak-ekim döneminde ise bir önceki yılın aynı dönemine göre, tereyağı üretimi yüzde 

19,1, ayran üretimi yüzde 8,1, yoğurt üretimi yüzde 3,2 yükselirken, inek peyniri 

üretimi yüzde 5,1 ve içme sütü üretimi yüzde 3,3 düştü. 

Bir önceki ay 123 bin 294 ton olan içme sütü üretimi ekimde yüzde 15,6 düşerek 104 

bin 102 ton olarak kayıtlara geçti. 
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Tavuk eti ve yumurtası üretimi arttı 
Türkiye genelinde tavuk eti üretimi, bu yılın ekim ayında geçen yılın aynı 

dönemine göre yüzde 2,3, yumurta üretimi ise yüzde 4,5 arttı. 

 
Türkiye İstatistik Kurumu (TÜİK), 2022 yılı Ekim ayına ilişkin kümes hayvancılığı 

üretimi verilerini açıkladı. 

Buna göre, ekimde 201 bin 203 ton tavuk eti üretimi gerçekleşti. Üretim, geçen yılın 

aynı ayına kıyasla yüzde 2,3 artarken aylık bazda yüzde 4,2 azaldı. 

Türkiye'de ekimde 1 milyar 766 milyon 165 bin tavuk yumurtası üretimi yapıldı, yıllık 

bazda yüzde 4,5 ve aylık yüzde 2,7 artış kayıtlara geçti. 

Ekimde 111 milyon 405 bin tavuk kesildi. Kesilen tavuk sayısı geçen yılın aynı ayına 

göre yüzde 1,6 yükseldi. 

Bu dönemde hindi eti üretimi, yıllık bazda yüzde 18,8 azalarak 3 bin 828 tona 

geriledi. Ocak-ekim döneminde ise geçen yılın aynı dönemine göre kesilen tavuk 

sayısı yüzde 10,7, hindi eti üretimi yüzde 8,5, tavuk eti üretimi yüzde 9,5 ve tavuk 

yumurtası üretimi yüzde 2,1 artış kaydetti. 
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Zeytinlikleri maden aramasına açan 

madde geri çekildi 
Torba yasa teklifinde yer alan zeytinliklerin madenciliğe açıklamasına 

ilişkin madde geri çekildi. 

 
AK Parti’nin Meclise sunduğu torba yasa teklifinde yer alan zeytinliklerin madenciliğe 

açıklamasına ilişkin madde geri çekildi. Yasa teklifinin Meclis Sanayi Komisyonundaki 

görüşmelerinde zeytinliklere ilişkin 1’nci maddesinin tekliften çıkarılması için önerge 

verildi. Önergenin gerekçesinde daha sonra değerlendirilmek üzere maddenin geri 

çekildiği belirtildi. AK Parti Grup Başkanvekili Mustafa Elitaş, “Zeytinliklerle ilgili 

maddeyi çekmeyi öneriyorum ama gelecekte enerji ile ilgili bir kriz olursa vebali 

boynunuzadır” dedi. 

 

Yasa teklifinin görüşmeleri öncesinde muhalefet partileri Meclis Dikmen kapıda sivil 

toplum örgütleri, Akbelen Ormanı için direnen İkizköylülerinde katılı basın toplantısı 

yaptılar. Zeytinliklerin maden faaliyetlerine açılmasına sloganlar ile tepki göstererek, 

“Zeytin için adalet” pankartı ile basın bildirisi okudular. 

 

Meclisteki Elektrik Piyasası Kanunu ile Bazı Kanunlarda ve 375 Sayılı Kanun 

Hükmünde Kararnamede Değişiklik Yapılmasına Dair Kanun Teklifi Maden 

Kanunu'na geçici madde eklenerek zeytinlikler madencilik faaliyetine açılıyordu. 

Teklife göre, düzenlemenin yürürlüğe girdiği tarihte ruhsat sahibi veya rödövansçı 

olan gerçek veya tüzel kişiler tarafından ülkenin elektrik ihtiyacını karışlamak için 

yürütülen madencilik faaliyetlerinin tapuda zeytinlik olarak kayıtlı alanlarda veya fiili 

olarak üzerinde zeytinlik bulunan alanlara denk gelmesi ve faaliyetin başka alanlarda 

yürütülmesinin mümkün olmadığı durumlarda Bakanlık tarafından izin verilebilecekti. 

https://www.ekonomim.com/sektorler/enerji
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Yemek kartı markette kullanılırsa 

işveren primden indiremeyecek 
Yemek kartı ücretler ile ilgili SSK düzenlemesinin ardından gündemi 

meşgul eden “Kartlar artık markette kullanılmayacak” konusuna ilişkin 

açıklama yapan sektör temsilcileri, düzenlemenin henüz 

kanunlaşmadığını, yemek kartlarının marketlerde kullanımının devam 

edildiğini söyledi. 

 
YENER KARADENİZ 

Sosyal Güvenlik Kurumu (SGK) işverenlerin çalışanlarına yaptığı yemek yardıma 

ilişkin gelir vergisi istisnası şartlarını düzenleyen genelgede değişikliğe gitti. 

Bir süre önce işverenin nakdi olarak yaptığı yemek yardımı için de yemek çeklerinde 

olduğu gibi vergi istisnası getirilmişti. SGK yeni bir genelge yayımlayarak, bu istisna 

şartlarına açıklık getirdi. 

Ancak bu genelge ile yemek kartları ile market alışverişi yapılmasına ilişkin hükümler 

de düzenlendi. Yapılan bu düzenleme yemek sektöründe kafaları karıştırdı. 

Düzenlemeye göre yemek kartı yoluyla yapılan ödemelerin sigorta priminden istisna 

tutulması için, bunların sadece yemek harcamalarında kullanılması hükme bağlandı. 

Yemek çeklerinin market harcamalarında kullanılması halinde ise SGK’nın 

yaşayacağı prim kaybının işverenden gecikme zammı ve cezasıyla tahsil edileceği 

öngörüldü. 
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Sektör temsilcilerinden bazıları düzenlemenin market harcamalarına ilişkin 

yasaklama getirmediğini öne sürerken, uzmanlar nakdi yemek yardımlarının da prim 

indirimine tabi tutulmasının önemine işaret ettiler. 

Türkiye’de 3 milyonu aşkın kullanıcısı bulunan ve 15 milyar TL’lik hacme ulaşan 

yemek kartı ile ilgili düzenlemenin detaylarının açıklanmasının ardından gündemin en 

çok tartışılan konularından biri ‘yemek kartları marketlerde kullanılmaya devam 

edecek mi? ve  yemek bedelleri nakit olarak maaşlara ilave edilmeye başlanacak 

mı?’ soruları oldu. 

SGK tarafından 1 Aralık tarihinden itibaren geçerli olmak üzere yayımlanan 

genelgeye göre teorik olarak yemek kartlarının market alışverişinde kullanılmasının 

önünde bir engel yok. Ancak eğer çalışan yemek kartıyla market alışverişi yaparsa, 

yemek desteğini sağlayan işverenin günlük 51 liraya kadar yaptığı yemek çeki 

ödemeleri sigorta priminden indirilemeyecek. Yani işveren prim indirimi desteğinden 

yararlanamayacak. 

“Nakit ödemeler de istisna kapsamına alındı” 

Yeminli Mali Müşavir ve Güncel Grup Yönetim Kurulu Başkanı Yılmaz Sezer, ise 

konuyla ilgili şu ifadeleri kullandı: “Sigorta prim indirimine ilişkin belli düzenlemeler 

getirildi. Nasıl ve ne zaman uygulanacağına ilişkin tereddütler vardı, ortadan 

kaldırıldı. Yani önceki uygulamalarda yemek çeklerinde sigorta prim desteği yoktu 

şimdi nakit yardımda da destek gelmiş oldu. Oradaki püf nokta o. Maaşına ilave 

edilecek. İsabet eden neyse vergi kapsamına göre o oranda prim indirimi yapılacak” 

İşyerleri nakde sıcak bakmıyor 

Düzenlemede öne çıkan konulardan biri yemek ücretlerinin nakit olarak ödenmesi 

konusu oldu. Düzenlemeye göre nakden yapılan ödemelerin günlük asgari ücretin 

%23,65’ inin fiilen çalışılan gün sayısı ile çarpılması sonucunda bulunacak tutarı 

prime esas kazanca dahil edilmeyeceği belirtiliyor. Bu da aylık 1.122,22 TL üstünde 

kesinti yapılabileceği anlamına geliyor. Bilindiği üzere salgında evden çalışmanın 

artması ve artan hayat pahalılığı yemek kartlarının marketlerde kullanım oranını 

artırmıştı. Yerel markaları desteklemek adına kullanım da yerel zincirler ile 

sınırlandırılmıştı. Gıda Perakendecileri Derneği Yönetim Kurulu Üyesi İhsan Biçen, 

“Hali hazırda yerel market zincirlerinin cirosu içinde yemek kartlarının payı bölgeye ve 

markaya göre değişmekle birlikte ortalamada yüzde 15-20 civarında seyrediyor. 

Nakde dönüş olursa bizim cirolarımızda yüzde 20’ye yakın bir düşüş yaşanabilir. Bu 

pay da ulusal markalara kayabilir. Ancak geçen sürede toplu halde kurumsal 

firmaların bakış açısını görmeye çalıştık. Yaptığımız gözlem ve çalışmaların 

sonucuna göre mevcut sistemin ideal olduğunu belirterek  nakit ödemeye çok yakın 

olmadıklarını gördük. Ancak zamanla bu durum değişebilir ve bu bizi zorlayacak 

başka bir argümana dönüşebilir. Yemek kartı markaları da bu duruma karşı 
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olacaklardır ve bu da işyerlerini daha fazla taviz vermek durumunda bırakabilir” 

şeklinde konuştu. 

SGK genelgesi ile ne değişti? 

SGK’nın 2 Aralık’ta yayımladığı genelgede, “İşverenlerce işyerinde veya 

müştemilatında yemek verilmemesi şartıyla, sigortalılara yemek bedeli adı altında 

nakden yapılan ödemelerin günlük asgari ücretin %23,65’ inin fiilen çalışılan gün 

sayısı ile çarpılması sonucunda bulunacak tutarı prime esas kazanca dahil 

edilmeyecektir” ifadesi yer alıyor. 

Yani işverenin çalışanına yaptığı desteğin günlük 51.01 liraya karşılık gelen kısmı 

(ayda 22 çalışma günü için) sigorta priminden istisna tutuluyor. Bu hüküm SGK’nın 

öncesi düzenlemesinde yoktu. 

Genelgenin kafa karışıklığına neden olan bölümü ise 2’nci kısımda yer alan “Yemek 

bedeline ilişkin diğer hususlar” başlığıyla düzenlenmiş. 

Burada ise yemek kartlarına/çeklerine/kuponlarına yüklenen yemek bedellerinin 

sigorta priminden istisna tutulabilmesi için söz konusu  kartların/çeklerin/kuponların 

yalnızca yemek yenilmesi amacıyla kullanılması gerektiği ifade ediliyor. Devamında 

ise bunun marketlerde kullanılması halinde primin gecikme zammı ve cezasıyla 

birlikte tahsil edileceği hükme bağlanıyor. 

Genelgenin önceki halinde, yemek çekleri ile harcamaların nerede yapılacağına 

ilişkin herhangi bir sınırlama yer almıyordu. 

Avdagiç: Nakit yatıracaksınız, bir daha da konuşmayacağız 

Konu en fazla İstanbul Ticaret Odası tarafından gündeme getirilmiş, nakit 

ödenmesine ilişkin Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan tarafından açıklama ise 

İstanbul Ticaret Odası 140. Yıl Özel Ödülleri Töreni’nde yapılmıştı. Konuyla ilgili 

EKONOMİ Gazetesine konuşan İstanbul Ticaret Odası (İTO) Başkanı Şekib Avdagiç: 

“Hiç burada problem üretecek bir konu yok, çok net bizim açımızdan. Bu parayı nakit 

olarak çalışanlarının hesabına yatıracaksınız, bir daha bu konuyu konuşmayacağız. 

Bu kadar basit... Yemek kartı çıktığında zaten sadece o konuda kullanılacaktı. Sonra 

amacından saptı. Hükümet orada çok net bir kapı açtı. Çok basit, yalın bir imkan var” 

dedi. 

Piyade: Değişen bir şey yok 

Konuyla ilgli açıklama yapan Yemek Kartları Derneği Başkanı Piyade de yemek 

kartlarının marketlerde kullanılamayacağı haberlerine ilişkin, "Yemek kartlarında 

değişen bir şey yok." dedi. Öner Piyade, şunları kaydetti: "Yemek kartlarında değişen 

bir şey yok. Yemek kartlarının restoran ve marketlerde yemek ve tüketime hazır gıda 
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dışında kullanılmasının vergi istisnasına konu olmaması hususu, 2008 yılında 

yayınlanan ve halen yürürlükte olan 382 sıra No'lu Vergi Usul Kanunu Genel 

Tebliği'nde düzenlenmiştir. Bu kapsamda 1 Aralık 2022 itibarıyla çalışanlara verilen 

yemek ücreti konusundaki yeni mevzuat, yürürlükteki mevzuattan farklı bir 

düzenleme getirmemektedir.” 
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Türkiye'nin 'Sıfır atık' kararı BM 

Genel Kurulunda kabul edildi 
Türkiye'nin iklim değişikliği ile mücadele ve sürdürülebilir kalkınma 

planları kapsamında sunduğu "sıfır atık" kararı BM Genel Kurulunda 

kabul edildi. 

 
BM Genel Kurulu, Türkiye'nin ana sunucusu, 105 ülkenin ise ortak sunucu olduğu 

kararı oydaşma ile kabul etti. Genel Kurul, bu kararla 30 Mart'ı Uluslararası Sıfır Atık 

Günü ilan etti. 

Kararla, BM Genel Sekreteri Antonio Guterres'ten yerel ve ulusal sıfır atık girişimlerini 

teşvik etmek için bilgi, deneyim ve uzmanlığa dayalı, cinsiyet dengesi ve adil coğrafi 

temsil dikkate alınarak gönüllü ve seçkin kişilerden oluşan 3 yıl görev yapacak bir 

danışma kurulu kurması isteniyor. 

Sıfır atık girişimleri, çevreye duyarlı atık yönetimi, sürdürülebilir tüketim ve üretim 

konularının BM bünyesinde ele alınmasına devam edilmesi gerektiğini vurgulanan 

karar, üye devletleri ve BM ile diğer uluslararası ve bölgesel örgütleri sıfır atık 

girişimlerini uygulamaya teşvik ediyor. 

BM Çevre Programı'nın bir sonraki Küresel Atık Yönetimi Görünümü raporunda sıfır 

atık girişimlerine de yer verilmesini istenen kararla, BM Genel Kurulu Başkanı'ndan 

2023 yılında "sıfır atık" ve "Sürdürülebilir Üretim ve Tüketim Modellerine Yönelik 10 

Yıllık Çerçeve Programı" konularında üst düzey bir toplantı düzenlemesi talep 

ediliyor. 
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Böylece, Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan'ın eşi Emine Erdoğan'ın 

himayesinde yürütülen "Sıfır Atık Projesi", BM Genel Kurulu kararıyla desteklenmiş 

oldu. 

Emine Erdoğan, eylül ayında BM 77. Genel Kurulu Görüşmeleri sırasında New 

York'ta BM Genel Sekreteri ile bir araya gelmiş ve ikili iklim kriziyle mücadele 

kapsamında "Küresel Sıfır Atık İyi Niyet Beyanı" imzalamıştı. 
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Powell: 50 baz puan yüksek olsa da 

gidecek yolumuz var 
ABD Merkez Bankası (Fed) Başkanı Powell, 50 baz puanlık faiz artışı 

kararından sonra, "50 baz puan faiz artışı tarihsel olarak yüksek bir 

rakam olsa da daha gidecek yolumuz var." dedi 

 
ABD Merkez Bankası 50 baz puanlık faiz artışına gitti. Fed Başkanı Powell ABD'de 

enflasyonun yeterince düştüğüne emin olana kadar artışın süreceğine işaret etti. 

ABD Merkez Bankası Başkanı Powell'ın piyasaların merakla beklediği 

konuşmasından önemli satır başları şöyle: 

"Sıkı para politikasını bir süre daha devam ettirmemiz gerek. 

Fiyat istikrarı olmadan güçlü iş gücü piyasası sürdürülemez. 

ABD ekonomisi geçen yıldan bu yana ciddi şekilde yavaşladı. Ekim kasım rakamları 

enflasyon hızında memnun edici düşüşü gösterdi ancak enflasyon için riskler yukarı 

yönlü. 

50 baz puan faiz artışı tarihsel olarak yüksek bir rakam olsa da daha gidecek 

yolumuz var. 

Para politikası durumumuz yeterince kısıtlayıcı değil, devam eden faiz artışları uygun. 

Para politikası duruşu bugünkü faiz artışına rağmen henüz yeterince kısıtlayıcı değil. 

FOMC'deki baskın görüş enflasyonun sürdürülebilir bir şekilde düştüğüne gerçekten 

emin olana kadar faizleri zirvede tutmaya ihtiyaç olduğu yönündedir." 
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Bilgin: EYT'de teknik sorunlar 

çözüldü, tamamını kapsayacak 

düzenleme yapılacak 
Bakan Bilgin, "Asgari ücreti, diğer ücretleri de rahatlatacak bir düzeyde 

bir uzlaşmayla belirleyeceğiz." açıklaması yaptı. Bilgin, EYT ile ilgili 

teknik sorunların çözüldüğünü ve istifade edecek insanların tamamını 

kapsayacak bir düzenleme yapılacağını söyledi. 

 
Çalışma ve Sosyal Güvenlik Bakanı Vedat Bilgin, Sosyal Güvenlik Kurumunun 

(SGK), Türkiye Cumhuriyeti ve Avrupa Birliği'nin (AB) ortaklaşa finansmanı ile 

düzenlediği "Eğitimli Çocuk Bakıcılarının Teşviki Yoluyla Kayıtlı Kadın İstihdamının 

Desteklenmesi Projesi"nin (EDU-CARE) bir oteldeki kapanış konferansına katıldı. 

Projenin iş hayatına katılan kadınların çocuklarının bakımıyla ilgili sorunlarının 

çözümü ve çocuk bakımında uzmanlaşan kişilerin kayıtlı olarak sistemde yer 

almasına yönelik olduğunu belirten Bilgin, şöyle konuştu: 

"İstihdam bizim için fevkalade çözülmesi gereken önemli bir mesele. Hala yüzde 

10'lar civarında işsizlik oranının olması yeni politikalar üretmemiz gerektiğini ortaya 

koyuyor. İstihdam probleminin çözümünün temel siyaseti büyümedir, büyümeyi 

sürdürmek, artırmak, büyüme oranlarımızı devam ettirmek. Türkiye bu konuda 

dünyadan olumlu yönde ayrışarak yoluna devam ediyor. Geçtiğimiz gün, dündü 

galiba, sanayide büyüme oranları açıklandı. Türk sanayisi hala büyüyor. Büyümemiz 

endüstrisinin büyümesine dayanıyor. Sektörel olarak endüstriye dayalı bir büyüme 

sağlıklı bir büyümedir. Sanayileşme yolunda olan bir ülke için fevkalade önemli bir 

olaydır." 
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Büyümeden istihdam yaratmanın mümkün olmadığını, bunun tersini önerenlerin de 

olduğunu dile getiren Bilgin, "Yani 'Enflasyonu önlemek için ne yapalım, faiz 

oranlarını yükseltelim, küçülelim, durağanlaşalım, sıkı para politikası uygulayalım' 

diyenler var. Bunlar karşı karşıya olduğumuz temel problem olan istihdam yaratma 

problemini, üretimi artırmak problemini geriye alan, görmeyen ya da önemsizleştiren 

yaklaşımlardır. Bu bakımdan Türkiye'nin büyüyerek bu sorunu çözmesi lazım." dedi. 

Türkiye'de ekonomik büyüme yüzde 5'ten yüzde 7'ye çıktığında istihdam miktarının 

700 binden 1 milyona yükseleceğini ifade eden Bilgin, "Dolayısıyla bizim her yıl en az 

1 milyon hatta daha üzerinde istihdam yaratan büyüme oranlarını gerçekleştirmemiz 

lazım." ifadesini kullandı. 

"Asgari ücret, temel ücret oldu söylemi doğru değil" 

Türkiye'nin büyüyerek yoluna devam edeceğine olan inancını dile getiren Bilgin, 

büyümenin ortaya çıkardığı sorunların en önemlilerinden birinin, büyüme ile gelir 

dağılımı arasındaki ilişki olduğunu söyledi. 

Demokratik toplumlarda bunu düzenleyecek mekanizmaların toplu pazarlık sistemi ve 

asgari ücret olduğuna işaret eden Bilgin, şu ifadeleri kullandı: 

"Asgari ücret, fevkalade önemli bir kurumdur. Sık sık yapılan eleştirileri izliyorum. 

'Asgari ücret, temel ücret haline geldi' falan gibi ezberlenmiş bir söylem var. Bu doğru 

değil. Asgari ücretlilerin toplam ücretliler içindeki oranı yüzde 38 civarında. Şunu 

görmemiz lazım, asgari ücret aynı zamanda diğer ücretli çalışanların, ücretlerinin de 

yukarı tırmanmasını sağlar. Geçtiğimiz yıl yüzde 50 ve arkasından yüzde 30'un 

üzerinde yaptığımız artışlar, ücretler arasındaki farklılaşmanın yukarıya doğru gittiğini 

ortaya koymaktadır. İnanıyorum ki, bugünkü toplantıda veya bu ay 

gerçekleştireceğimiz toplantıda işçi ve işveren taraflarıyla birlikte asgari ücreti, diğer 

ücretleri de rahatlatacak düzeyde bir uzlaşmayla belirleyeceğiz." 

"Toplantı bittikten sonra bir değerlendirme yapacağız" 

Bakan Bilgin, programın ardından basın mensuplarının sorularını yanıtladı. 

Asgari ücretle ilgili bir soru üzerine Bilgin, "İlave açıklama yapmayacağım. Bu hafta 

asgari ücretle ilgili önemli bir toplantı yapıyoruz. Toplantı bittikten sonra bir 

değerlendirme yapacağız, onu kamuoyuyla paylaşacağız." cevabını verdi. 

Bir basın mensubunun, EYT ile teknik sorun olduğuna dair açıklamaları anımsatıp, 

"Teknik sorun nedir, yaş mıdır?" şeklindeki sorusuna Bilgin, şu karşılığı verdi: 

"Teknik sorun ile yaş arasında bir ilişki nasıl kurdunuz bilmiyorum ama teknik sorun 

adı üzerinde kayıtlarla ilgili sorunlar. Sorunların çözüldüğünü söylüyoruz. Yani sorun 

var değil. Alt yapıyı oluşturuyoruz. Yani istifade edecek insanların tamamını 

kapsayacak bir düzenleme yapılacak." 
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Erdoğan'dan Türkmen gazının 

Avrupa'ya nakline ilişkin açıklama 

Cumhurbaşkanı Erdoğan, "Türkmen doğalgazının da batı pazarlarına 

nakline yönelik çalışmalara artık başlamamız gerekiyor" dedi. 

 
Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan, Türkiye-Azerbaycan-Türkmenistan Devlet 

Başkanları Birinci Zirvesi'nde Türkmenistan ve Azerbaycanlı mevkidaşlarıyla dar 

katılımlı ve heyetlararası görüşmeler gerçekleştirdi. 

"Türkmen doğal gazının da batı pazarlarına nakline yönelik çalışmalara artık 

başlamamız gerekiyor" diyen Cumhurbaşkanı Erdoğan, Rusya-Ukrayna arasında 

yaşananlara ilişkin "Tahıl anlaşması ve esir takasıyla birlikte diplomasiye fırsat 

verilmesi halinde barışa giden yolun açılabileceğini gördük" açıklamasında bulundu. 

Cumhurbaşkanı Erdoğan, Türkmenistan ve Azerbaycan'dan ülkemize elektrik nakli 

konusunda çalışmaya hazır olduklarını da ifade etti. 
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İmamoğlu’na hapis cezası ve siyaset 

yasağı 
İBB Başkanı İmamoğlu, YSK başkan ve üyelerine hakaret ettiği 

gerekçesiyle yargılandığı davada 2 yıl 7 ay 15 gün hapis cezasına 

çarptırıldı. İmamoğlu hakkında siyasi yasak kararı verildi. İmamoğlu 

kararın açıklanmasından sonra yaptığı açıklamada, “Halkın verdiği 

yetkiyi bir avuç insan alamaz. Mücadelemiz daha güçlü başlıyor Allah’ın 

izniyle” ifadelerini kullandı. 

 
İstanbul Büyükşehir Belediye (İBB) Başkanı Ekrem İmamoğlu'nun Yüksek Seçim 

Kurulu (YSK) üyelerine hakaret ettiği iddiasıyla yargılandığı davada karar 

açıklandı. İmamoğlu, 2 yıl 7 ay 15 gün hapis cezasına çarptırıldı. 

Öte yandan siyaset yasağı anlamına gelen 53. maddenin uygulanmasına da karar 

verildi.  

Duruşmada yaşananlar 

İstanbul Büyükşehir Belediye Başkanı Ekrem İmamoğlu'nun Yüksek Seçim Kurulu 

(YSK) üyelerine hakaret ettiği iddiasıyla yargılandığı davaya bugün devam edildi. 

Anadolu 7. Asliye Ceza Mahkemesi'ndeki karar duruşmasında savcı, Ekrem 

İmamoğlu’nun “Kurul halinde çalışan kamu görevlilerine karşı görevlerinden 

dolayı alenen zincirleme şekilde hakaret” suçundan 4 yıl 1 aya kadar hapis ile 

cezalandırılmasını talep ettiği mütalaayı okudu. 
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İmamoğlu’nun avukatları, esas hakkındaki mütalaaya ilişkin ayrıntılı savunma 

yapmak süre istedi ancak mahkeme, bundan önceki iki celsede de esas hakkında 

mütalaa verildiği, geçen zaman içinde savunmanın hazırlanması için yeterli sürenin 

bulunduğunu bildirdi. 

Son savunmalar için duruşmaya saat 16.00'a kadar ara verildi. Duruşma saat 

16.07’de yeniden başladı. Saat 17.30’da karar için yarım saatlik ara verildi. 

Duruşmada kararını açıklayan mahkeme, İmamoğlu'nun o dönem YSK Başkanı olan 

Sadi Güven ile 10 YSK üyesine yönelik zincirleme şekilde "Kurul halinde çalışan 

kamu görevlilerine karşı görevlerinden dolayı alenen hakaret" suçundan 2 yıl 7 

ay 15 gün hapisle cezalandırılmasına karar verdi. 

Mahkeme, İmamoğlu hakkında TCK'nın "Belli hakları kullanmaktan yoksun bırakılma" 

konusunu içeren 53. maddesinin uygulanmasına hükmetti. 

İmamoğlu'ndan ilk açıklama 

Mahkeme kararı sonrası İmamoğlu, “Halkın verdiği yetkiyi bir avuç insan alamaz. 

Mücadelemiz daha güçlü başlıyor Allah’ın izniyle” ifadelerini kullandı. 
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İmamoğlu kararına siyasi partilerden 

tepkiler 
İstanbul Büyükşehir Belediye Bşkanı Ekrem İmamoğlu'na hapis cezası 

ve siyasi yasak getiren karara TBMM'deki siyasi parti temsilcilerinden de 

tepki geldi. 

 
İstanbul Büyükşehir Belediye Başkanı Ekrem İmamoğlu'na Yüksek Seçim Kurulu 

üyelerine hakaret ettiği gerekçesiyle açılan davada 2 yıl 7 ay 15 gün hapis cezası 

verilmesine ilişkin olarak Mecliste siyasi parti gruplarından gelen ilk tepkiler şöyle 

oldu: 

CHP Grup Başkanvekili Özgür Özel: 

Siyasi yasak geliyor, tarihi bir çelişki, savrulmadır. Ne boyun eğeceğiz ne tehdit 

edeceğiz. CHP olarak her zeminde mücadele edeceğiz ama bir gerçek var. FETÖ 

yöntemlerini aratmadığınız söylenemez. Tarih önünde verebileceğiniz cevaplar yok, 

biz haklılığımızı anlatırız. Günü gelir bu millet sandığa git bu haksızlığa, 

vicdansızlığa, kumpascılığa cevabını verir. Size yapılanın mislini planlaya tasarlaya 

bu hale getiriyorsunuz, zulmünüz çok oldu sonunuz yakın, 

İYİ Parti Grup Başkanvekili Müsavat Dervişoğlu: 

Halk egemenliği ilkesi iktidar tarafından rafa kaldırılmıştır, sadece İstanbulluların değil 

bütün vatandaşlarımızın hakkı çiğnenmiştir, bu mağduriyeti ilk yaşayan tartışmalı 

mahkeme kararıyla siyasi hakları elinden alınmış bir Cumhurbaşkanımız var. Seçim 

arifesinde önümüzdeki süreci şaibeli hale getirecek mahkeme kararlarına karşıyız. 

Karar yargıda vesayetin delili olarak demokrasi tarihimize geçecektir. 
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HDP Grup Başkanvekili Hakkı Saruhan Oluç: 

Hukuksuz, halkın iradesine yönelik çok açık saldırı olan bir karardır 

AK Parti Grup Başkanvekili Emin Akbaşoğlu: 

Anayasamıza göre görülmekte olan dava hakkında görüşme yapılamaz beyanda 

bulunulamaz. Bağımsız ve tarafsız yargı kendi kararını verir. Kararın kesinleşmesi 

bozulması, yargı yolu açık olmak üzere ortaya çıkacaktır. Cumhurbaşkanımızla 

ilişkilendirilmesi doğru değildir. 
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Özilhan daha ne desin! 

 
Alaattin AKTAŞ 

15 Aralık 2022 Perşembe 

 

✔ TÜSİAD Yüksek İstişare Konseyi Başkanı Özilhan'dan mevcut ekonomik 

tabloyu, yapılan yanlışları ve daha önemlisi önümüzdeki dönemde karşımıza 

çıkacak sorunları tüm açıklığıyla ortaya koyan bir konuşma ve iktidarla 

muhalefete önemli bir çağrı: 

"Görüş ve hedefleri gerçekçi bir şekilde duymak istiyoruz; ama hamaset, 

karşılıklı suçlamalar ve altı doldurulamayacak iddialar değil!" 

TÜSİAD Yüksek İstişare Konseyi’nin Ankara’daki toplantısında konuşan Başkan 

Tuncay Özilhan güncel ekonomik konuları ele alırken iktidar ve muhalefetten olan 

beklentileri dile getirdi ve ekonominin yakın zamanda karşı karşıya kalabileceği 

önemli sorunlara dikkat çekti. 

Yüksek İstişare Konseyi Başkanı Özilhan'ın hem konuşmasını dinledim, hem de 

toplantıyı izleyen arkadaşım Mehmet Kaya'nın haberinden yararlandım. 

Dün bu köşede sanayi üretimindeki artışın hız kestiğinden ve önümüzdeki dönemde 

çok daha büyük belirsizlikler olduğundan söz etmiştim. Özilhan bu belirsizlikleri öyle 

güzel ve detaylı olarak sıraladı ki, bu konuşmaya ayrıca yorum yapmaya doğrusu pek 

gerek kalmadı. O yüzden bu konuşmadan bazı bölümlerini aynen aktarmakla 

yetineceğim. 

Ekonomimiz yavaşlıyor 

■ Başlıca gelişmiş ülkelerde enflasyonun bu sene sonunda ortalama yüzde 7’ye 

ulaşacağı tahmin ediliyor. Enflasyondaki artış karşısında merkez bankaları para 

politikasını sıkılaştırmaya gitti. Bu durum tüm dünyada ekonomik aktiviteyi 

yavaşlatıyor. Ekonomik daralmanın en belirgin olduğu yerlerden birisi de bizim en 

büyük ekonomik ve ticari partnerimiz olan Avrupa. 

■ Bu tablo içinde bu yılın ilk yarısında göstermiş olduğumuz yüzde 7.5 büyüme 

performansı bizi rahatlatmıyor. Çünkü ekonomimiz hızla yavaşlıyor. Oysa önemli olan 
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yüksek büyümeyi sürdürebilmek. Ekonomi politikasının da esas hedefi yüksek 

büyümeyi sürekli kılmak üzere bünyeyi güçlendirmek olmalı. 

■ Ekonominin temelleri dışarıdan gelecek şoklara karşı yeterli ölçüde dayanıklı 

olmayınca, olumsuz etkiler kaçınılmaz oluyor. Nitekim, yüksek büyüme hızı 

gerileyerek üçüncü çeyrekte yüzde 4’ün altına indi. 2023 tahminlerini açıklayan birçok 

kuruluşa göre gelecek sene en fazla yüzde 3 büyüyebileceğiz. 

■ Son ihracat rakamları dünya ekonomisindeki özellikle de Avrupa’daki 

yavaşlamanın, bizi de olumsuz etkilemekte olduğunu gösteriyor. İhracat yavaşlarken, 

başta enerji olmak üzere yükselen hammadde fiyatları nedeniyle ithalat hızla artmaya 

devam ediyor. 

EKONOMİNİN YUMUŞAK KARNI, CARİ AÇIK 

■Cari açık ve açığın finansmanı dün olduğu gibi bugün de ekonomimizin yumuşak 

karnı olmayı sürdürüyor. Cari açık ise üretim yapısından kaynaklanıyor. Bu yapıyı 

dönüştürmeden, yüksek teknolojiye dayalı, yüksek katma değerli bir ürün desenine 

geçmeden, sadece kurun yarattığı ucuzlatma etkisiyle cari açık sorunu çözülmüyor. 

TL’nin yüksek değer kaybına rağmen dış açık vermeye devam ediyoruz. 

■Küresel likiditenin daraldığı ve pahalandığı bir ortamda cari açığın finansman yolları 

da sınırlı. 

■Ekonomideki belirsizliklerin, sene başından bu yana sayısı 200’ü 

aşan mevzuat değişikliklerinin doğurduğu tedirginliklerin yanında hukuk ve adalet 

sistemine ilişkin sıkıntıların da etkisiyle yabancı sermaye yatırımları gelmiyor. Gelen 

de yeni üretim yatırımlarına değil gayrimenkule geliyor. 

■Enflasyon-faiz makasının hiç olmadığı kadar açılmış olduğu bir ortamda, üstelik 

birçok merkez bankası faiz oranlarını artırıyorken, yurtdışından sermaye girişinin de 

zemini olmuyor. Bu koşullar altında cari açığın finansmanı için elde Merkez Bankası 

rezervleri, bazı ülkelerin sağladığı imkanlar ve kaynağı belirsiz net hata ve noksan 

kalemi kalıyor. Bu tür finansmanın devam edip etmeyeceği ekonomi ile ilgili değil. Bu 

nedenle önümüzdeki aylarda cari açığın finansman koşullarının ne olacağını 

bilemiyoruz. Ama, hammadde fiyatları yüksek seyrederken yavaşlayan ihracatın cari 

açığa yol açacağını ve eğer cari açığın finansmanında sorun yaşanırsa ithalat 

yapmakta zorlanacağımızı biliyoruz. 

DÖVİZ SORUNUNU ÇÖZMEK GEREKİYOR 

■Üretim yapısını değiştirmeden, ithalata bağımlılığı azaltmadan, ihracatın katma 

değer içeriğini yükseltmeden, yüksek teknolojili ürünlerin payını 

artırmadan döviz sorununu çözemeyiz. Döviz sorununu çözemezsek enflasyonu 

düşüremeyiz. Enflasyon bir ekonomideki bütün parametreleri bozan en büyük 

sorundur. Enflasyonu düşüremezsek, öngörü ufkunu uzatamaz, yatırım ortamını 

iyileştiremeyiz. Enflasyonu tek haneli düzeylere indiremezsek büyümeyi kalıcı olarak 

https://www.ekonomim.com/sektorler/enerji
https://www.ekonomim.com/ozel-konu/mevzuat
https://www.ekonomim.com/finans/doviz
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hızlandıramayız. Enflasyon sorununu çözemezsek, istihdam yaratamayız; refah artışı 

sağlayamayız, gelir adaletsizliklerini düzeltemeyiz. Bu nedenle ekonomi politikasının 

bir numaralı önceliği enflasyonun kalıcı olarak tek hanelere indirilmesi olmalı. 

■Yüksek enflasyon tüm dengeleri bozuyor. Yüksek enflasyon ortamında tasarrufların 

hızla eriyecek olması insanları tüketime yönlendiriyor. 

■Bankacılık sektörüne dönük yoğun regülasyonlar reel sektörün finansmana erişimini 

güçleştiriyor. Kredilerin vadesi kısalıyor. En olumsuz etki yatırım kredisinde ortaya 

çıkıyor. İş dünyası çıkartılan çok sayıda düzenlemeyi takip etmekte, anlamakta ve 

uyum göstermekte zorlanıyor. Krediye ulaşmaktaki zorluklar, üretimi etkiliyor. Böyle 

giderse üreticiler ithalat yapamaz, üretemez hale gelecekler. 

■İzlenmekte olan para politikasının piyasalar üzerindeki etki gücü zayıfken, 

kullanılabilecek ekonomi politikası araçları da hızla daralıyor. 2001 krizinden sonra 

makroekonomik istikrarımızın en önemli bileşeninin mali disiplin olduğunu 

hatırladığımızda, kamu harcamalarındaki artış konusunda ihtiyatlı olmakta çok büyük 

yarar görüyoruz. 

PİYASA EKONOMİSİ, KÖTÜNÜN İYİSİ! 

■Bundan yaklaşık 75 yıl önce Winston Churchill “Hiç kimse demokrasinin 

mükemmel olduğunu iddia edemez, yine de diğer tüm yönetim biçimleriyle 

karşılaştırıldığında en iyisi” demişti. Benzer biçimde, piyasa ekonomisi 

yaklaşımının da birçok zayıf noktası var. Yine de diğer tüm alternatifler karşısında 

elimizdeki en iyi yaklaşım bu. Diğerleriyle belki kısa süreler için başarılı sonuçlar 

alınıyormuş gibi görülebilir ama bozulan dengeler zamanla daha büyük bedellerin 

ödenmesiyle sonuçlanır. Çünkü ekonomik sistem birbiri ile bağlantılı işleyen alt 

sistemlerden oluşur. Bir yerdeki sıkıntı ister istemez diğer alanlara taşınır. Piyasanın 

işleyişine yoğun ve uzun süreli müdahale yapılması, makroekonomi yönetiminin 

yerini mikro düzeyde yönetimin almasına yol açar. Bu durum bir sonraki aşamada 

daha büyük krizlerin tohumlarını eker. 

■Türkiye’de ne zaman serbest piyasa ekonomisinden sapıldıysa her seferinde sonuç 

sıkıntılı olmuştur. Ekonomiyi canlandırmak için, döviz kurunu tutmak 

için, faiz oranlarını bastırmak için serbest piyasanın dışına çıkarak alınan önlemler iki 

şeye yol açar: 

■İlk olarak, güven azalır. Piyasanın olağan akışının dışına çıkılması, artık bilindik 

kuralların çalışmadığı bir düzen yaratır. Kuralsızlık, belirsizlik ve güvensizlik, riski 

büyütür. Artan risk tüm dengeleri daha fazla bozar. 

■İkinci olarak, serbest piyasanın dışına çıkılması hiçbir zaman bir tek alanla sınırlı 

kalmaz. Piyasa dengelerinden herhangi birine iradi müdahale yapılması, zincirleme 

etki yaratır ve başka sorunlara yol açar. Çünkü ekonomik sistem birbiriyle 

bağlantılıdır. Bir yerden başlayan iradi müdahale ekonomik sistemin geneline yayılır. 

https://www.ekonomim.com/ekonomi
https://www.ekonomim.com/finans/faiz
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YARAYA BANDAJ ÇARE DEĞİL 

■Ekonomide yaşanan sıkıntıları çözmenin en iyi yolu görünürdeki yarayı bandajlamak 

değildir. Esas çözüm bünyeyi güçlendirmektir; görünür sıkıntıların altında yatan 

sorunları ortadan kaldırmaktır. Buna da güveni yeniden sağlayarak başlamak gerekir. 

■Kurumlara, kurallara ve politikalara güveni sağlamakta en önemli unsur kadrolarıdır. 

Liyakat sahibi kadrolar, şeffaf bir iletişim ve hesap verebilirlik, politikaların da etki 

gücünü artırır. 

İKTİDAR VE MUHALEFETE ÇAĞRI 

■Önümüzdeki görev, ülkemizin, yüksek potansiyelinin işaret ettiği yere gelmesi için 

hep beraber harekete geçmek. Cumhuriyetimizin ikinci yüzyılına bu hedef etrafında 

birleşerek girmek istiyoruz. Önümüzdeki seçimlere hazırlanırken iktidar ve 

muhalefetten de beklentimiz ülkemizin, yüksek potansiyelini nasıl 

gerçekleştirebileceği konusundaki görüşlerini kamuoyu ile paylaşmaları. Siyasi 

partilerden duymak istediklerimiz: 

■Kişi başı gelir itibariyle zengin ülkeler arasına girmek, dijital devrimi yakalamak, net 

sıfır emisyona dönüşümü tamamlamak, toplumsal gelir adaletini ve toplumsal cinsiyet 

eşitliğini sağlamak için hangi hedefleri koydukları ve bu hedefleri gerçekleştirmek için 

hangi politikaları önerdikleri; hamaset, karşılıklı suçlamalar ve altı doldurulamayan 

iddialar değil. 
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Abdulkadir Selvi  

İmamoğlu’na siyasi yasak getirilmesine 

karşıyım 

Gazeteciliğe yeni adım atmıştım. 

Demirel siyasi yasaklıydı. Güniz Sokak’a gelen giden fişleniyordu. Siyasi 

bilincim Demirel’in yasaklara karşı verdiği mücadeleyi izlerken oluştu. Siyasi 

yasaklara, parti kapatmalara hep karşı oldum. Bir şiir okuduğu için Erdoğan’ın siyasi 

yasaklı olup hapse girmesine de Canan Kaftancıoğlu’na getirilen siyasi yasağa da 

karşı çıktım. Ekrem İmamoğlu’na verilen 2 yıl 7 ay hapis cezasına da getirilen siyasi 

yasağa da karşıyım. Doğru bulmadım. Siyasetin, mahkemelerin verdiği siyasi 

yasaklarla değil, seçim meydanlarında ve sandıkta şekillendirilmesi gerektiğine 

inanıyorum. Siyasetin mahkemeler tarafından dizayn edilmesinden dolayı 

rahatsızım. Erdoğan’a yasak getirildiğinde de rahatsızdım, Ekrem İmamoğlu’na yasak 

getirildiğinde de rahatsızım. 

DİLERİM İSTİNAF BOZAR 

Bunun bedelini sadece Ekrem İmamoğlu ödemeyecek, demokrasimiz ödeyecek. 

Siyaset ödeyecek. Ama benim ülkem milyonlarca insanın oyuyla seçilmiş bir 

siyasetçiyi yasaklamış ülke damgasını yiyecek. Ben Cumhurbaşkanı Erdoğan’ın da 

bu karardan rahatsız olduğunu düşünüyorum. Ne oluyor? Birileri yargı üzerinden neyi 

tanzim ediyor? Unutulmasın, bu ülkeyi bir zamanlar şiir okuduğu için hapse atılan, 

siyasi yasak getirilen Erdoğan yönetiyor. İmamoğlu hakkında verilen karar çok yanlış 

oldu. Dilerim istinafta düzeltilir. Ama bu hali bile çok ağır. Ama bu hali bile kabul 

edilemez. 

BAŞÖRTÜSÜYLE İLGİLİ KRİTİK SORULAR VE YANITLARI 

Başörtüsüyle ilgili Anayasa değişikliği, siyasetin önünde yeni bir sınav gibi duruyor. 

Cumhurbaşkanı Erdoğan, Anayasa değişikliğine destek vermeleri için her fırsatta 

muhalefete çağrı yapıyor. CHP henüz rengini belli etmedi. Ama İYİ Parti bazı 

çekincelerine rağmen destek verme eğiliminde. 
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Ancak muhalefetin yanıtını aradığı bazı noktalar var. 

REFERANDUM SORUSU 

Anayasa değişikliği referandumu aşan bir sayıda Meclis’ten geçse dahi 

Cumhurbaşkanı Erdoğan yine de referanduma götürecek mi? 

Başörtüsüyle ilgili Anayasa değişikliğinde en kilit sorunu referandum konusu 

oluşturuyor. Muhalefet, başörtüsü konusunun referanduma gitmesi durumunda 

iktidara yarayacağını düşünüyor. Meral Akşener, Temel Karamollaoğlu, Ahmet 

Davutoğlu, Gültekin Uysal ve Ali Babacan bu görüşte. Kılıçdaroğlu’nun da 

başörtüsüne karşı çıkılmasını doğru bulmadığı söyleniyor. Ama CHP’de farklı 

görüşler var. O nedenle ya referanduma gitmeden Meclis’te düşürülmesi ya da 

referanduma gerek olmayacak bir sayıda kabul edilmesi görüşündeler. 

REFERANDUM OLUR MU 

Tekrar baştaki soruya dönecek olursak, başörtüsüyle ilgili Anayasa değişikliği 400 

milletvekilinin üzerinde bir oyla kabul edilirse Erdoğan yine de referanduma götürecek 

mi? Bu konuda AK Parti’nin nabzını tutmaya çalıştım. 

Cumhurbaşkanı Erdoğan’ın gerekirse referanduma gideceğinin altı çizildi. Ama 

muhalefetin de desteğiyle referanduma gitmeyecek bir çoğunlukla kabul edilir, 400 

milletvekilinin üzerinden bir destekle Meclis’ten geçerse Cumhurbaşkanı Erdoğan’ın 

referanduma götürmeyeceğini ifade ettiler. 

DEĞİŞİKLİĞE AÇIK MI 

Muhalefet, Anayasa değişikliğiyle ilgili olumlu yönde katkı yapmaya açık olursa 

Anayasa değişikliği metninin müzakereye açık olduğu ifade edildi. İktidarın tek kırmızı 

çizgisi var, o da özgürlüklerin kısıtlanması. Muhalefetin, özgürlüklerin kısıtlanması 

değil, daha geniş anlamda güvenceye kavuşturulması yönünde bir önerisi olduğu 

takdirde değerlendirileceği ifade ediliyor. 

İKİNCİ TUR GELİYOR 

Başörtüsüyle ilgili Anayasa değişikliği Meclis’e sunulmadan önce Adalet Bakanı Bekir 

Bozdağ’ın başkanlığındaki bir heyet muhalefet partilerini ziyaret etmişti. Anayasa 

değişikliğinin görüşmeleri başlamadan önce muhalefete ikinci tur ziyarette 

bulunulması planlanıyor. İktidar ocak ayında muhalefeti ziyaret ederek, Anayasa 

değişikliği konusunda görüş ve önerilerini alacak. HDP de ziyaret edilecek partiler 

arasında yer alacak. 

6’LI MASANIN BAŞÖRTÜSÜ SINAVI 

6’lı masada yer alan merkez sağ kökenli 5 parti başörtüsüyle ilgili Anayasa 

değişikliğine destek verilmesini savunuyor. 6’lı masa başörtüsüyle ilgili düzenlemenin 
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referanduma gitmemesi için çaba gösteriyor. 2023 seçimlerinde başörtüsüyle ilgili oy 

kullanıldığı takdirde bu durumun AK Parti’ye yarayacağını düşünüyorlar. 

DAVUTOĞLU’NUN TEKLİFİ 

6’lı masanın 26 Aralık tarihinde yapılacak olan toplantısına ev sahipliği yapacak 

olan Davutoğlu, önceki gün Kemal Kılıçdaroğlu ile görüştü. Davutoğlu’nun 

görüşmede Kılıçdaroğlu’na, “Başörtüsüne destek verin, biz de meydanlarda bu şeref 

Kılıçdaroğlu’na ait diye sizi savunalım” diye teklifte bulunduğu söyleniyor. 

KILIÇDAROĞLU ZORLANABİLİR 

Kılıçdaroğlu’nun da başörtüsüyle ilgili Anayasa değişikliğine destek verilmesi 

eğiliminde olduğu ifade ediliyor. CHP lideri başörtüsüyle ilgili çıkışı yaptığı için 

kendisiyle ters düşmek istemiyor. Ayrıca başörtüsünün referanduma götürülmesinin 

cumhurbaşkanlığı seçiminde muhalefetin aleyhine olacağını 

düşünüyor. Kılıçdaroğlu’na rağmen CHP milletvekillerinin önemli bir bölümü 

başörtüsüyle ilgili Anayasa değişikliğine hayır denilmesi görüşünde. 

CHP’DE KILIÇDAROĞLU’NA KARŞI DALGA OLUŞUYOR 

Kılıçdaroğlu’nun son dönemdeki bazı hamleleri CHP’de bir grup milletvekili arasında 

huzursuzluğa neden oldu. 

1) İlk rahatsızlık Kılıçdaroğlu’nun başörtüsü çıkışıyla başladı. Çünkü parti ve grup 

yöneticilerinin dahi haberi yoktu. Başörtüsüyle ilgili kanun teklifi CHP milletvekillerinin 

bir kısmı tarafından onaylanmadı. 

İTHAL DANIŞMAN 

2) Jeremy Rifkin’in, Kılıçdaroğlu’na başdanışman olmasıyla başlayan ithal danışman 

tartışması ulusalcı-millici grup tarafından hoşnutsuzlukla karşılandı. 

Ama Kılıçdaroğlu bu eleştirilere kulak vermeden Almanya gezisinde Rifkin’le bir araya 

geldi. 

BAŞÖRTÜSÜ SÖZÜ 

3) Başörtüsüyle ilgili Anayasa değişikliği konusunda Kılıçdaroğlu’nun, “Bizim yasal 

önerimize ters düşmüyorsa altına imza atarız” diye açıklama yapması CHP 

milletvekillerinin bir bölümünde rahatsızlığa neden oldu. 

4) Almanya’da olması. İmamoğlu’nun davası aylar öncesinden 

belliyken Kılıçdaroğlu’nun davanın görüleceği gün Almanya’ya gitmesi, buna 

karşın Meral Akşener’in İmamoğlu’nun yanında Saraçhane’de olması CHP 

milletvekilleri arasında eleştiri konusu oldu. 
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Esfender KORKMAZ 

Ekonomik kriz çalışan kesimin 

sırtında patladı 

15 Aralık 2022 Perşembe 

Siyasi iktidarın 20 yıldır eli çalışanların cebinden çıkmıyor. İşsizlik kronikleşti. Ücret 

seviyesi düştü. İşçinin sendika hakkı, grev hakkı kısıtlandı. 

1.İşsizlik kronikleşti. 

TÜİK'in Ekim ayı için açıkladığı yüzde 10,1 işsizlik oranı, gerçek işsizliği göstermiyor. 

Ekim ayında açıklanan işsiz sayısı 3,7 milyondur. Bir o kadarda işsiz olduğu halde 

TÜİK'in işsiz kabul etmediği işsiz var. TÜİK bunları iş aramayıp ve fakat iş bulsa 

çalışmaya hazır olanlar olarak gösteriyor. 

İş aramayıp çalışmaya hazır olanları; İş bulma umudu kaybolanlar, işsiz olduğu halde 

veya 18 yaşını geçtiği halde henüz iş aramaya başlamamış ve fakat iş bulsa 2 hafta 

içinde işbaşı yapmaya hazır olduğunu belirten kişilerdir. 

Bunları da katarsak işsiz sayısı 7,5 milyonu geçiyor ve fiili işsizlik oranı da yüzde 20'yi 

geçiyor. 

2.Siyasi iktidar 20 yıldır işsiz üretiyor. 

· 2003 yılında; Türkiye nüfusu 66,1 milyon idi. 2022 yılında 85,9 milyon oldu. 20 yılda 

ülke nüfusu 19,5 milyon kişi arttı. 

· 2003 yılında istihdam edilenlerin sayısı 21,1 milyon kişi idi. 2022 Ekim ayında 31,2 

milyona yükseldi. 20 yılda istihdam edilenlerin sayısı 10,1 milyon arttı. 

· 19,5 milyon nüfus artışı - 10,1 milyon istihdam artışı = siyasi iktidar 20 yılda 9,4 

milyon işsiz yarattı. 

Türkiye OECD ülkeleri içinde en düşük istihdam oranına sahiptir. OECD 2021 

istihdam oranı verilerine göre; OECD ortalaması olarak istihdam oranı yüzde 69, 

Türkiye'de ise yüzde 52'dir. 
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3.İktidar İşçinin sendika, grev ve lokavt hakkını elinden aldı. 

Siyasi iktidar çeşitli yollarla, sendikasızlaşma yarattı. 2002 yılında işçilerin yüzde 

58,6'i sendikaya kayıtlı idi. Bu oran 2022 de yüzde 14,32'ye geriledi. Halen Türkiye'de 

15 milyon 294 bin 362 işçiden yalnızca 2 milyon 189 bin 645'i "sendikalı"dır. 

İşçinin grev hakkı fiilen elinden alındı. Hükümet grevleri iki ay erteliyor. Sonra da 

uyuşmazlığa gönderiyor. Fiilen grev yasaklanmış oluyor. 

4.Hükümetin eli, işçi ve memurun cebinden çıkmıyor. 

Gıda ve alkolsüz içeceklerde TÜFE oranı Kasım ayında yüzde 102,55 oldu. 

Gıdanın TÜİK'in TÜFE' harcama sepeti içindeki payı yüzde 25,32'dir. Bu bir 

ortalamadır. Ancak işçi, memur, emekli ve düşük gelir gruplarının aylık harcamaları 

içinde gıdanın payı daha yüksek, yaklaşık yüzde 40'tır. Eğer gıda payını yüzde 40 

olarak alırsak ve diğer harcama paylarını da aynı oranda düzeltirsek, gıdanın 

TÜFE'ye katkısı yüzde 25,96'dan yüzde 41.02'ye yükselir. İşçi- Memur - Emekli - 

Esnaf ve diğer düşük gelir gruplarının TÜFE oranı, yani geçinme endeksi, yüzde 

99,45 olur. Bu oran yüzde 84,3 olan genel TÜFE oranı üstündedir. 

Hükümetlerin ücret maaşlarda artışı, gıdanın TÜFE sepetindeki payını yüzde 25,3 

olarak aldıkları, maaş ve ücret düzeltmesini bu orana göre yaptıkları sürece işçi ve 

memurdan gizli vergi almış olacaktır. 

Dahası iktidar bütün bu sorunları görmüyor ve önlem almıyor. 
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15 Aralık 2022, Perşembe 

BAŞYAZIMEHMET BARLAS 

İmamoğlu’na verilen ceza, siyaseti 
nasıl etkiler? 
 

İBB Başkanı Ekrem İmamoğlu'nun YSK hâkimlerine yönelik yaptığı hakaretlerle ilgili 

açılan dava dün karara bağlandı. Ekrem İmamoğlu, 2 yıl 7 ay hapis cezasına 

çarptırıldı. 

 

İmamoğlu istediğini aldı. Nedenine gelince... Verilen cezanın bir siyasi yasak 

getirmesi meselesinde kafalar karışık. Detaylar kısa sürede ortaya çıkar. Zaten 

kararın kesinleşmesi için Yargıtay'ın da onaması gerekiyor. Kararın detayları ne 

olursa olsun cumhurbaşkanlığı adaylığı için bir sorun teşkil etmiyor. Siyasi yasağı ise 

aldığı ceza süresi kadar. Yani 2 yıl 7 ay. 

 

Cumhurbaşkanı adayı olur ve seçilirse yargılama zaten duruyor. Yani nereden 

bakarsanız bakın İmamoğlu açısından hiçbir yaptırımı olmayan tuhaf bir karar. Ama 

halkın gözünde itibarını yitirmiş başarısız bir belediye başkanı imajına sahip 

olan İmamoğlu'na bu karar can suyu oldu. 

 

Artık İmamoğlu'nun bu karar üzerinden bir mağduriyet edebiyatı 

yapacağını, Kılıçdaroğlu ile giriştiği cumhurbaşkanlığı yarışında bir koz olarak 

kullanacağını beklemek de sürpriz olmaz. Zaten CHP'lileri dün saat 16.00'da 

Saraçhane'deki İBB binasının önüne çağırması, Meral Akşener'in de bu çağrıya 

destek için Ankara'dan İstanbul'a yola çıkması bunu gösteriyor. Bu kararla birlikte 

aylardır bir aday çıkaramayan muhalefette cumhurbaşkanlığı adaylığı tartışması 

yeniden başlıyor. Bu hamur daha çok su kaldırır. Bundan sonrasını 6'lı masa 

ve Kılıçdaroğlu düşünsün. 

*** 

 

BEŞİKTAŞ BELEDİYESİ'NDEN KÖTÜ KOKULAR GELİYOR 

CHP'nin başı adliyeyle belada. CHP'li Beşiktaş Belediyesi'ne "çıkar amaçlı örgüt 

kurma", "rüşvet alma", "irtikap" gibi suçlardan operasyon düzenlendi.  

https://www.sabah.com.tr/yazarlar/barlas/arsiv?getall=true
https://www.sabah.com.tr/yazarlar/barlas/arsiv?getall=true
https://www.sabah.com.tr/yazarlar/barlas/arsiv?getall=true
https://www.sabah.com.tr/yazarlar/barlas/arsiv?getall=true
https://www.sabah.com.tr/yazarlar/barlas/arsiv?getall=true
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Operasyonda eski Beşiktaş Belediye Başkanı Murat Hazinedar, belediye başkan 

yardımcıları Rıfat Örnek ile Hüseyin Avni Sipahi, mevcut zabıta 

müdürü Selçuk Bartınlı'nın da bulunduğu 17 şüpheli gözaltına alındı. 

Peki Beşiktaş Belediyesi'nde neler oluyor? 

 

CHP yönetimi tarafından yolsuzlukları rapor edilen Murat Hazinedar ve ekibine bu 

operasyonun yapılması kimseyi şaşırtmadı. Buna CHP Lideri Kılıçdaroğlu da dahil. 

Ancak bu yolsuzluğun kolları CHP'nin üst yönetimine kadar sıçrarsa hiç şaşırmayın. 

Çünkü İSKİ skandalında olduğu gibi buradan da pis kokular geliyor. 

*** 

 

ARTIK YENİ EYT TARTIŞMALARI OLMASIN 

1999 yılından bu yana tartıştığımız Emeklilikte Yaşa Takılanlar (EYT) meselesinde 

sona gelindi. Cumhurbaşkanı Erdoğan, Türkmenistan'a giderken "Bu ay sonunda 

EYT meselesi çözülmüş olacak" dedi. 

 

Basından okuduğumuza göre Çalışma Bakanı ile Maliye Bakanı arasında detaylar 

konusunda fikir ayrılıkları varmış. Cumhurbaşkanı Erdoğan da "Bu meseleyi çözün 

ve getirin" demiş. 

 

EYT meselesi çok hassas bir konu. Bir yandan sosyal güvenlik kurumuna olan maddi 

yükü var, diğer yandan da 23 yıllık bir mağduriyet. 

 

Yeni EYT'ler olmaması için bu konuda en kalıcı ve meselenin taraflarını mutlu edecek 

bir kararın çıkmasını bekliyorum. 

 


